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5 februarie 2018 Ultima „Dacă vrei să dobândești puterea de a suporta viața, fii gata să
accepți moartea.” — Sigmund Freud

Statistica vorbește

La Constanța, toate
cresc! Inclusiv

șomajul 
și prețurile

Prima veste bună a datelor adunate de
Direcției Județene de Statistică din Constanța este
că numărul salariaţilor din judeţ, la sfârșitul lunii
noiembrie 2017, este de 180,8 mii persoane,
aproximativ același cu cel din luna octombrie 2017.
Cu toate acestea, sunt mai puțini decât în aceiași
perioadă a anului 2016,cu 1.099 persoane.
Câştigul salarial mediu brut pe un salariat, în
judeţul Constanţa, a fost în luna noiembrie 2017 de
3.056 lei, iar câştigul salarial mediu net a fost de
2.193 lei, cu 11,7%, respectiv cu 11,4% peste
nivelul înregistrat în luna noiembrie 2016. Luând în
calcul rata inflaţiei din ultimele 12 luni, câştigul
salarial mediu net este, în termeni reali, mai mare
cu 7,9% în luna noiembrie 2017 faţă de noiembrie
2016. 

La sfârşitul lui noiembrie au fost înregistraţi
8.908 şomeri, cu 397 mai mulți decât cei din
octombrie 2017, dar cu 1.648 mai puțini faţă de
noiembrie 2016. Din totalul şomerilor, 58,3% sunt
femei. Primesc indemnizaţie de şomaj 4.062
persoane, iar 4.846 sunt şomeri neindemnizaţi.
Rata şomajului în noiembrie 2017 este de 3,0%,
față de 3,5% pentru noiembrie 2016. Rata
şomajului este mai scăzută în judeţul Constanţa
decât media pe ţară (4,0%), anunță DJS
Constanța.    

Se exportă petrol și ulei, se importă mașini
și echipamente electrice

În noiembrie 2017 preţurile de consum (la nivel
naţional) sunt cu 2,99% mai mari decât în
decembrie 2016. Preţurile de consum au crescut
cu 3,61% la mărfurile alimentare, cu 3,82% la

mărfurile nealimentare și cu 0,01% la servicii. În
industrie, producţia a crescut în primele 11 luni ale
lui 2017 cu 0,5% faţă de cea din aceeași perioadă
a lui 2016. Cifra de afaceri din industrie a fost și ea
pe un plan ascendent în perioada ianuarie-
noiembrie 2017, cu 6,2% față de nivelul înregistrat
în 2016.  

Agenţii economici din judeţ au exportat, în
primele nouă luni din 2017, mărfuri în valoare de
1.450,4 milioane euro şi au importat mărfuri în
valoare de 1.904,2 milioane euro. În structură, în
această perioadă predomină produsele din
capitolul „combustibili şi uleiuri minerale” atât la
export cu 32,0% (produse petroliere), cât și la
import cu 69,1% (petrol şi, în cantităţi mai mici,
produse petroliere). De asemenea, la export
ponderi importante mai deţin produsele din
capitolul „vapoare, nave şi structuri plutitoare”
(27,1%), produsele din capitolul „cereale” (12,4%)
și cele din capitolul „animale vii” (7,9%), iar la
import produsele din secțiunea „maşini şi aparate,
echipamente electrice, aparate de înregistrat sau
de reprodus sunetul şi imaginile” (7,8%).  Faţă de
primele nouă luni ale anului 2016, exportul a
crescut cu 1,5% și  importul  a crescut cu 11,9%. În
primele trei trimestre ale anului  2017 au fost
finalizate 2.920 locuinţe, cu 610 locuințe mai multe
decât în aceeași perioadă din anul 2016.  

Managerul tehnic al
Viitorului, Gheorghe
Hagi, a făcut un anunţ

cât se poate de trist, vineri seară, la
finalul meciului Viitorul - Astra
Giurgiu, scor 1-1. „Regele” a ţinut un
discurs în care a deplâns situaţia
fotbalului românesc, apoi le-a
dezvăluit jurnaliştilor prezenţi la
conferinţa de presă că este gata să
plece din România. „Mi-e ruşine că
m-am întors acasă. Primul meu
gând este să plec din ţară. Dar vă
dau un mesaj foarte clar: o să ne
vedem în timp şi vom vedea ce se
alege! Dar pe mine să nu mai
contaţi, m-aţi pierdut definitiv! Uitaţi-
vă ce vă zic aici. Mi-am făcut treaba
faţă de fotbalul românesc aşa cum
trebuie, şi când am jucat şi după ce
m-am lăsat. Eu am muncit, am luat-
o de jos, de jos de tot, pe câmp, am
băgat bani, am investit în formare,
în viitor. Eu într-o bună zi o să plec.
Voi pleca sigur. Nu ştiu când, dar cât
mai repede. Sunt multe interese.
Meschine. Politică multe. Bye-bye.
Vreau să-mi văd de drumul meu. Nu
e loc acasă”, a spus Gică Hagi.

FOTBALUL MONDIAL SE
DEZVOLTĂ, ÎN ROMÂNIA SE
REDUCE!

Dezamăgit de modul în care au
fost reflectate în mass-media
centrală declaraţiile referitoare la
situaţia din fotbalul românesc, Gică
Hagi a decis că nu va mai comenta
situaţia din fotbalul românesc,
urmând să se concentreze doar
asupra proiectelor personale,
sperând să o ducă pe Viitorul,

campioana en titre a României, în
play-off, pentru al treilea sezon
consecutiv.

Iată în continuare comunicatul
lui Gheorghe Hagi postat pe site-ul
oficial al clubului constănţean -

„La ultima conferință de presă
mi-am exprimat opinia personală
legată de situația fotbalului
românesc, în care am precizat că
fotbalul la nivel mondial se dezvoltă,
iar la noi în țară avem mai puține
stadioane, echipe, jucători, antrenori
și mai puțini suporteri. Această
situație a fotbalului din România a
fost reflectată și de către
dumneavoastră, în presa scrisă și tv.
O parte a presei a transformat opinia
mea personală legată de situația
foarte grea a fotbalului românesc în

titluri tendențioase precum “Hagi se
revoltă“, “atacă“. “aruncă bomba“,
lucru care mă face să înțeleg că
pentru unii nu trebuie să am dreptul
la opinie, să vorbesc despre situația
fotbalului românesc, cu toate că
particip și sunt printre primii care am
investit în viitorul fotbalului din
România în ultimii zece ani.

- Ca urmare a acestor lucruri,
am luat decizia de a nu mai vorbi
despre situația fotbalului românesc
pe o perioadă nedeterminată,
concentrându-mă foarte mult doar
pe proiectele personale - Academia
Hagi, FC Viitorul și meseria mea de
Manager tehnic.

Gheorghe Hagi”.
Adrian LUNGU

adrian.lungu@telegrafonline.ro

Gică Hagi vrea să plece din
România: „M-aţi pierdut definitiv”

Gheorghe Hagi, manager tehnic FC Viitorul:
„Mi-e ruşine că m-am întors acasă”

O săptămâna ploioasă la malul mării
Administraţia Naţională de

Meteorologie anunţă în continuare
zile mai călduroase decât ar fi
normal în februarie, dar nu se vor
mai înregistra temperaturi atât de
ridicate ca în weekend. De
asemenea, ne aşteaptă o
săptămână ploioasă. Temperaturile
minime în continuare peste mediile
climatologice, vor fi cuprinse între
0 şi 10 grade, cu valori uşor mai
scăzute în Dealurile de Vest. Izolat
şi trecător va fi ceaţă. Deşi în

scădere faţă de weekend, valorile
termice se vor menţine, săptămâna
aceasta, peste cele normale pentru
prima decadă a lunii februarie în
cea mai mare parte a teritoriului.
Înnorările vor fi mai persistente în
nord, nord-vest şi centru unde local
vor fi precipitaţii slabe, mixte, în
timp ce în restul ţării cerul va fi
temporar noros şi va ploua slab, cu
precădere la începutul zilei în sud-
est. La munte, mai ales ziua, vor fi
ninsori, iar vântul va avea

intensificări, cu rafale de peste 70
km/h, iar pe creste 90 km/h,
viscolind sau spulberând
ninsoarea. Intensificări ale vântului
vor fi şi în restul teritoriului, în
special în sud şi în est, cu viteze în
general de 50...55 km/h. Vor fi
condiţii de polei. 

Temperaturile maxime se vor
încadra, în general, între 2 şi 12
grade, iar cele minime între -7 şi 
3 grade. Izolat se va semnala
ceaţă.

Icoana Maicii Domnului Eleusa vine la Constanța
Sâmbătă, 10 februarie 2018, IPS Mitropolit Naum

de Ruse (membru de onoare al Asociației Lăcașuri
Ortodoxe) se va deplasa în România,  unde va sluji,
alături de IPS Simeon, Mitropolit de Vinita și Bar -
Ucraina, fiind invitați de către IPS Teodosie
Arhiepiscopul Tomisului. Cu această ocazie, IPS
Naum, Mitropolit de Ruse, din cadrul Bisericii Ortodoxe
a Bulgariei, va aduce la Biserica Sfântul Haralambie
din Municipiul Constanța, spre închinare, icoana Maicii
Domnului Eleusa, din Catedrala Mitropolitană din Ruse.
Cu o zi înainte, IPS Naum va sluji Sfânta Liturghie, la
Biserica din Varnenti (Varnentsi), Bulgaria, care are ca
hram cinstirea Sfântului Haralambie.

ISTORIA ICOANEI

Potrivit doxologia.ro, pe 8 iulie 1337, un îngrijitor
de la Biserica „Sfânta Treime” din Novgorod a fost uimit

să vadă că icoana Maicii Domnului care era așezată pe
al doilea nivel de icoane, deasupra ușii dinspre nord a
iconostasului, a părăsit locul său și plutea în aer. Din
ochii Fecioarei Maria curgeau lacrimi. După aceasta, a
fost făcut un iconostas special, în care a fost așezată
icoana Maicii Domnului, după care s-a stabilit ca dată
de prăznuire, ziua de 8 iulie. În același an, orașul
Novgorod a fost cuprins de ciumă. Oamenii au mers în
număr foarte mare să se roage înaintea icoanei
Preasfintei Născătoare de Dumnezeu și ciuma a
dispărut. În vara lui 1366, Biserica „Sfânta Treime” a
ars, dar icoana „Eleusa” plutea în aer, deasupra
flăcărilor. Arhiepiscopul Alexie a venit îndată la biserică
și, după ce a rostit mai multe rugăciuni, icoana a
coborât în mâinile lui. Imediat după aceasta, focul s-a
stins în mod minunat, dar pe spatele icoanei a rămas o
urmă de arsură de șapte centimetri, ca mărturie a
minunii.


